
 

 
Vanløse d. 17.04.2020 

 
 

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde 
 
20.04.2020 kl. 17:30 – 18:50 i ´Teams´  
 
Deltagere: 
 
Forældrerepræsentanter: Christine Beyer, Jens Peter Fisker, Eik Andreasen, Gitte Svendsen, Mads Ejstrup, 
Michael Høst Rasmussen, Karsten Lorentzen og Mathias Persson 
 
Afbud: Karsten Lorentzen og Eik Andreasen 
 
Medarbejderrepræsentanter: Ruben Spliid, Frida Ratzer 
 
Ledelsesrepræsentanter: Peter Daniel Andersen, Bente Haugbøl 
 
Ordstyrer: Jens Peter Fisker 
  

Tid Pkt Dagsorden Uddybende kommentarer 

17:30 – 
17:35 

1 Godkendelse af dagsorden Dagsorden blev godkendt. 

17:35 – 
18:20 

2 Status på genåbningen 
 

Peter orienterede om den gradvise genåbning. 
Elever og forældre har taget godt imod den nye 
ramme for skolen. Personalet fra skolen, fra La Bella 
og Klubtorama har arbejdet hårdt for at blive klar til 
den gradvise genåbning.  
 
Der har været lidt udfordringer ift. bemandingen til 
den større rengøringsopgave. Udfordringen er løst 
ved, at der kommer flere ansatte til opgaven.  
Godkendte værnemidler kommer løbende. Masker 
er ifølge sundhedsstyrelsen ikke en del af 
retningslinjerne for brug af værnemidler.   
 
Skolen ser en mindre udfordring i, at forældrene 
overholder afleveringstidspunkterne om morgenen. 
Dette er vigtigt for at undgå trængsel ved 
afleveringsstederne.  
 
Forældres tilbagemeldingen om pasningsbehovet 
om eftermiddagen er meget nødvendig. Dette for at 
skole og fritidshjem kan planlægge med 
bemandingen af pasningen.  
 
Det er fortsat uvist, hvad sker der efter den 11. maj 
både i forhold til 6-9. årg og i forhold til 1. maj-
børnene. Skolen ser en udfordring i forhold til 



 

pladsen, hvis der skal møde flere elever ind. 
Ligeledes er der en udfordring ift. bemanding. 
Københavns Kommune har lavet en jobbank, som 
skolen kan benytte for at få personale nok.  
 
Sundhedsstyrelsen har udsendt et flowchart i 
forhold til at hvordan personalet/skolen skal 
forholde ved sygdom blandt elever og personale. 
Ledelsen bekendt, har der ikke været børn, der er 
sendt hjem pga. sygdom. Familien skal selv sørge for 
testning ved symptomer på corona.  
 
SB rejste spørgsmålet, om de kan gøre noget i 
forhold til forældregruppen og udfordringen med at 
aflevere på de givne tidspunkter. Der var enighed 
om at se tiden an ugen ud og give plads til, at alle 
tilpasser sig den nye ramme.  
 
Der fremkom et forslag om, at der afholdes et on-
line kontaktforældremøde. Der var overvejende en 
holdning om, at det i så fald er vigtigt, at formålet er 
klart og at det skal være tydeligt, hvilken ressource 
kontaktforældrene kan være i denne forbindelse. På 
nuværende tidspunkt er det oplevelsen at der er så 
god kommunikation lærere og forældre imellem, at 
der ikke er det store behov. Behovet kan opstå 
senere fx efter d. 11.5, hvor vi endnu ikke ved, hvilke 
politiske beslutninger, at der træffes.  
 
Staten har varslet, at den vil støtte kommunerne ift. 
ekstra udgifter til genåbningen. På nuværende 
tidspunkt kender ledelsen ikke rammen for 
ekstrabevillingen. Ledelsen har fokus på at indkøbe 
de nødvendige midler til at genåbne fagligt, 
pædagogisk og hygiejnemæssigt. Ledelsen 
dokumenterer disse udgifter, så skolen kan 
regnskabsforklare et evt. underskud. 
 
 

18:20 – 
18:25 

3 Information om 
skolebestyrelsesvalg 

Det forestående SB-valg er udskudt til oktober. Man 
vil arbejde med at slå SB-valget sammen med valget 
til KKFO-bestyrelsesvalget.  

18:25 – 
18:30 

4 Information om KKFO Det administrative niveau i børne- og ungeudvalget 
arbejder med en sammenlægning af 
fritidsinstitutionen La Bella og skole fra august. Pga. 
nedlukningen har det ikke været muligt at arbejde 
videre med planerne for sammenlægningen, da det 
er arrangementer, der ikke kan foregå virtuelt. 
Genåbningen har givet en opgave, hvor vi bliver 
stillet for at arbejde sammen. Og det har været en 
meget positiv oplevelse 

18:30 – 
18:40 

5 Til kommende årsplan: 
fremadrettede 4 temaer om 
skolebestyrelsesarbejdet  

- Afsæt i håndbog for skolebestyrelser fra Skole 
og Forældre 



 

- Udkast til drøftelser vedhæftet 

Der har været et forslag fremme om, at 
skolebestyrelsen til næste skoleår har drøftelser 
med udgangspunkt i fire temaer fra håndbogen for 
skolebestyrelser. De fire temaer er: Rammen for 
skolebestyrelsen, den effektive skolebestyrelse, 
skolebestyrelsens opgaver og skolebestyrelsen og 
forældrene.   
 
Baggrunden for forslaget er, at der i bestyrelsen er 
forskellige strømninger i forhold til rolleforståelse, 
og at der behov for en grundlæggende diskussion af 
skolebestyrelsens rolle.  
 
I drøftelsen kom følgende overvejelser frem:  
 
Det kan være nødvendigt at komme forbi de 
formelle krav ift. skolebestyrelsens opgave er for at 
kunne tone samarbejdet.  
 
Vi deltager i skolebestyrelsen med mange forskellige 
afsæt og begrundelser. Det er vigtigt at afgrænse, 
hvad der er den politiske opgave, og hvad 
skolebestyrelsen kan definere lokalt.  
 
 
Det er udmærket at tale om de fire temaer. Det kan 
virke meta-agtigt. Men meget gerne diskussioner af 
konkrete emner. Fx lejrskoler, hvad vil vi med det 
læringsmæssigt? 
 
Fire temamøder er måske for meget men et enkelt 
møde hvor fx skole og forældre deltager med et 
oplæg. 
 
Forslag om at vente med at sætte dette program i 
gang til efter nyvalg.  
 
SB skal beslutte et årshjul og temaerne behøver ikke 
at fylde et helt møde.  
 
Forslagene bliver taget til efterretningen ift. 
kommende skoleårs årshjul for SB.  
 
 

18:40 – 
18:50 

6 Evt. 
 

Formanden har fået en henvendelse fra en forening, 
der gerne vil starte en musikskole for indskolingen. 
Foreningen skal igennem kultur- og 
fritidsforvaltningen, da det er dem, der står for 
lokaleudlejningen til foreninger.  
 
Der afholdes et opfølgende SB-møde om 
genåbningen d. 04.05.20. 



 

 
 

 


